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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 2 

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde daterat 

2016-11-10 justerats den 11 november.  

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2016-11-08  

 

2. Tvärpolitiska gruppen, minnesanteckningar 2016-10-26 

 

§ 5 

Sammanträdestider för rådet 2017 

Stadsdelsnämnden har fastställt sina sammanträdesdagar för 2017.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet brukar sammanträda en vecka före nämnden och beslöt att fastställa 

sammanträdesdagar enligt upprättat förslag, med ändringen att 

majsammanträdet sker under förmiddagen. I övrigt gäller att 

sammanträdena som regel sker torsdagar kl. 13.30. 

 

26 januari  

23 mars 

20 april 

9 maj, tisdag kl. 10.00–12.00 

8 juni 

17 augusti 

14 september 

12 oktober 

9 november 

7 december 
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Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-12-15, §§ 6–13  

 
§ 6 

Val till pensionärsråd 2017 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ med uppgift att 

bereda pensionärerna inom området inflytande och insyn i allmänna frågor 

som rör äldres levnadsförhållanden. Rådet skall enligt instruktion bestå av 

fem ledamöter och fem ersättare och utses inför varje år av 

stadsdelsnämnden efter nominering av pensionärsorganisationerna.  

 

Instruktion för stadsdelsnämndernas pensionärsråd har 

fastställts av kommunfullmäktige 2004-12-06. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att utse 

ledamöter och ersättare till pensionärsrådet enligt upprättat 

förslag. 

 

Ledamöter 

Christer Bentzer SPF Brännkyrka 

Britt Petersson SPF Brännkyrka 

Ingrid Uddén PRO, Älvsjö Herrängen 

Inger Stenelo PRO, Solberga-Brännkyrka 

Marianne Lindqvist SKPF  

 

Ersättare 

Lillemor Tholander SPF Brännkyrka 

Evy Johansson SPF Brännkyrka 

Barbro Ehnvall PRO, Solberga- Brännkyrka 

Märta Lindh PRO, Älvsjö Herrängen 

vakant PRO 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-25. 

 

Pensionärsrådet 

Marianne Lindqvist uppmärksammade om att SPRF fusionerades med 

SKPF under året vilket inte framgår i beslutsunderlaget och som bör 

korrigeras inför stadsdelsnämndens beslut. 

 

Vice ordförande Inger Stenelo, PRO Älvsjö Herrängen, anmälde att 

pensionärsorganisationen nominerar Märta Lindh till ersättare i rådet. 
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§ 7 

Verksamhetsplan 2017 för Älvsjö stadsdelsnämnd 

Älvsjö växer och staden planerar för fler bostäder, arbetsplatser, förskolor 

och gruppbostäder. Befolkningen beräknas öka från 28 300 år 2016 till 

29 100 år 2017. De snabbast växande åldersgrupperna är unga i åldern 13-

18 år och äldre än 65 år. Stadsdelsnämndens verksamheter måste därmed 

kontinuerligt utökas och utvecklas för att motsvara behovet av insatser i 

förhållande till befolkningen och de snabbast ökande 

befolkningsgrupperna. 

 

Stadsdelsnämnderna ansvarar för kommunal förskoleverksamhet, 

äldreomsorg, stöd och service till personer med funktionsnedsättning, 

individ- och familjeomsorg, socialpsykiatri, barn, kultur och fritid, 

ekonomiskt bistånd, arbetsmarknadsåtgärder, samt lokal demokrati. 

Stadsdelsnämnderna ansvarar också för stadsmiljöarbete, viss 

tillsynsverksamhet, medborgarkontor samt konsumentvägledning. 

Nämnden bidrar till ett Stockholm för alla genom verksamheter som 

erbjuder delaktighet och jämställdhet, samt respekt för de mänskliga 

rättigheterna och är fri från diskriminering. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd har tilldelats sammanlagt 599,3 mnkr i nettobudget 

2017 för verksamheterna, vilket är en nettoökning med 27,7 mnkr (4,8 %). 

Prognosen per oktober 2016 uppgår till en nettokostnad på 591 mnkr, 

vilket visar att volymerna har ökat under 2016. Befolkningsprognosen för 

2017 innebär att antalet invånare förväntas öka med 2,9 procent. Det 

tillsammans med förväntade pris- och löneökningar betyder att nämnden 

måste fortsätta med en kostnadseffektiv verksamhet för att uppnå en 

ekonomi i balans 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-12 01. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

  
§ 8 

Förlängning av avtal om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar 

Stadsdelsnämndens avtal om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar löper ut 2017-09-30. Avtalet kan förlängas med två år. 

Erbjudande om förlängning måste meddelas entreprenören före utgången 

av 2016. 
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Förvaltningens samarbete med Peab Drift & Underhåll AB har fungerat 

förhållandevis bra. De senaste medborgarundersökningarna visar också att 

älvsjöborna är nöjda med parkskötseln. Att genomföra en ny upphandling 

innebär stora kostnader och det är osäkert om det leder till minskade 

avtalskostnader eller högre kvalitet. Det är inte heller möjligt att bedriva 

verksamheten i egen regi. Förvaltningen föreslår en förlängning av det 

nuvarande avtalet med två år.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-11-21. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 9 

Uppföljning av Älvsjö hemtjänst 

Älvsjö hemtjänst drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under våren 

2016 genomfördes den årliga verksamhetsuppföljningen av hemtjänsten. 

Uppföljningen visar att Älvsjö hemtjänst sammantaget följer kraven i 

avtal, lagar och föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som 

krävs för en god och säker verksamhet. 

 

Vid uppföljningen identifierades även vissa utvecklingsområden och 

brister, varav allvarliga brister avseende personalens kompetens och den 

enskildes genomförandeplan i den sociala dokumentationen. 

 

Bristerna ska vara åtgärdade vid verksamhetsuppföljningen hösten 2017. 

För att säkerställa att bristerna blir åtgärdade kommer löpande 

uppföljningar att göras under året.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-11-16. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet ställde frågor avseende de brister i personalens kompetens som 

framkommit under verksamhetsuppföljningen.  
 

§ 10 

Förlängning av entreprenadavtal om drift av vård- och 

omsorgsboende 

Kristallgården drivs på entreprenad av Vardaga Äldreomsorg AB enligt 

avtal. Upphandlingskontraktet/avtalet förvaltas av Älvsjö stadsdelsnämnd 

för stadens räkning. På nämndsammanträdet i oktober 2012 beslutade 
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Älvsjö stadsdelsnämnd att förlänga avtalet med två år från och med 1 

november 2013 till och med 31 oktober 2015. På nämnsammanträdet i 

december 2014 beslutade Älvsjö stadsdelsnämnd att förlänga avtalet med 

ytterligare två år från och med 1 november 2015 till och med 31 oktober 

2017. 

 

Stadsdelsnämnden ska på begäran från äldrenämnden besluta om hur 

nämnden avser rekommendera äldrenämnden att agera i samband med 

förlängning av stadens avtal. Stadsdelsnämnden har 20 oktober 2016 

beslutat godkänna stadsdelsförvaltningens årliga uppföljning av 

entreprenadavtalet med ett uppdrag att åt nämnden genomföra en 

fördjupad utredning av verksamheten. Förvaltningen föreslår således 

stadsdelsnämnden att rekommendera äldrenämnden att förlänga stadens 

entreprenöravtal med Vardaga Äldreomsorg AB avseende driften av 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende med två år.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-17. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet ser helst att personalstaten ökar till 0,77 så att vården blir mer 

individuell för de boende.  
 

 

§ 11 
Redovisning av verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen 2016 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens uppföljningsmodell för 

verksamheter inom äldreomsorgen ansvar för att genomföra 

verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2016 nio vård- och 

omsorgsboenden, ett servicehus, en dagverksamhet samt elva 

hemtjänstutförare. Uppföljningen har genomförts enligt stadens 

gemensamma modell och rapporterats till äldreförvaltningen.   

 

För att säkerställa att verksamheterna har den enskildes fokus genomför 

socialstyrelsen årligen brukarundersökningar i enkätform. 

Stadsdelsförvaltningen analyserar samtliga resultat från 

brukarundersökningarna och har dialog med utförarna om dessa. 

 

För att få ytterligare kunskap om äldres uppfattning om boende på 

servicehus har stadsdelsförvaltningen i Älvsjö genomfört en fokusgrupp 

med äldre. Huvudfrågeställningen i fokusgruppen var; Vad är god kvalitet i 

mötet med din biståndsbedömare? 
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Förvaltningen har sammantaget gjort bedömningen att uppföljda 

verksamheter uppfyller de krav för god omsorg som är ställda inom ramen 

för uppföljningen. Några brister samt utvecklingsområden har identifierats 

vid uppföljningen såsom; att vissa lokala rutiner saknas och vissa rutiner 

behöver tydliggöras samt att den sociala dokumentationen bör utvecklas. 

Flertalet hemtjänstutförare uppfyller inte kompetenskravet utifrån 

kontraktet och kommer att följas upp av Äldreförvaltningen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-09-14. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 12 

Levande lokala centrum 

I budget för 2015 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram en stadsövergripande strategi för levande lokala 

centrum. Stadsledningskontoret har därefter tagit fram 

rapporten Levande lokala centrum, och utarbetat Riktlinje för 

centrumutveckling. 

Förvaltningen anser att utveckling av lokala centrum är en viktig fråga 

med stor betydelse för en trygg, levande och sammanhållen stad. 

Riktlinjen kan vara ett bra stöd för ett arbete med analys och 

åtgärdsförslag, men i ärendet klargörs inte vilken nämnd eller bolag i 

staden som ska bedriva centrumutveckling. Detta behöver tydliggöras och 

uppdraget behöver resurssättas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet understryker förvaltningens bedömning om att centrum 

är en viktig social mötesplats. Vidare delar rådet 

förvaltningens uppfattning gällande påtalade brister samt de 

frågeställningar som lyfts i underlaget.   

 

§ 13 

Vision 2040 – ett Stockholm för alla 

Kommunstyrelsen har remitterat Vision 2040 – Ett Stockholm för alla för 

hantering av Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande. 
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Den nya visionen har utformats i enlighet med de mål för en hållbar 

utveckling som fullmäktige lagt fast i budget 2015, samt en förnyad analys 

av de långsiktiga trenderna, utmaningarna och möjligheterna för staden.  

 

Visionen är uppdelad i fyra avsnitt med beskrivning av de kvaliteter som 

ska utmärka Stockholm år 2040:  

 

 Ett Stockholm som håller samman 

 Ett klimatsmart Stockholm 

 Ett ekonomiskt hållbart Stockholm  

 Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

 

Förvaltningen är positiv till stadens nya vision och dess utformning.  Det 

nya visionsförslaget är indelat i fyra huvudteman med samma 

utgångspunkter som kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål. Det gör att 

det finns en tydlig koppling mellan målen i den årliga budgeten och 

visionen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-25. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 14 

Övriga frågor 

Digitala handlingar 

I vissa fall önskar rådet få pappershandlingar. Inför varje 

sammanträde görs en avstämning med ordförande kring vilka 

handlingar som ska skickas ut i pappersform till rådet.    

 

Återkoppling på frågor om Kabelverket och Engelska skolan 

Rådet framförde under sitt sammanträde den 10 november 

2016 önskemål om en återkoppling på hur det går med de 

synpunkter som stadsdelsnämnden framfört gällande 

Kabelverket. Rådet önskade också svar på frågan om 

Engelska skolan har fått permanent tillstånd att bedriva skola 

i den byggnad där de idag bedriver undervisning med ett 

tillfälligt bygglov.  
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Rådet informerades under dagens sammanträde att 

stadsbyggnadskontoret arbetar med de inkomna synpunkterna 

och gör en del justeringar i planen. De sammanställer en 

samrådsredogörelse där de kommenterar alla synpunkter och 

huruvida hänsyn tagits till dem eller inte i den justerade 

planen. Redogörelsen kommer att presenteras för 

stadsbyggnadsnämnden i början av 2017.  

 

Vidare informerades rådet om att Engelska skolan har ansökt 

om planändring för att kunna få ett permanent bygglov för sin 

verksamhet. Ärendet har varit på remiss fram till den 20 

oktober 2016. Stadsbyggnadskontoret arbetar nu med de 

inkomna synpunkterna. Vidare planeras en 

samrådsredogörelse presenteras för stadsbyggnadsnämnden i 

februari 2017. 

 

Tidskriften Äldre i centrum 

De ledamöter som är intresserade av en fortsatt 

prenumeration av tidsskriften Äldre i centrum fick anmäla 

intresse till nämndsekreteraren.  

 

Brukarundersökning 2016 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, informerade om 

brukarundersökningen 2016 utifrån vad den äldre 

befolkningen i Älvsjö tycker om äldreomsorgen.  

 


